
مولاوردی خبر داد: 

 اشتغال و آموزش زنان زندانی
در دستور کار دولت

ایلنا| معاون رئیس جمهــوری در امور زنان و 
خانواده ایجاد مهدکــودک در زندان های زنان، 
ضرورت آموزش و حرفه آموزی به زنان زندانی را 

ازجمله برنامه های این معاونت اعلام کرد. 
معــاون  مــولاوردی  شــهیندخت 
رئیس جمهــوری در امــور زنــان و خانواده، 
با اشــاره به بازدید از چند زندان زنان درباره 
بازدیدهــای پیــش رو و همچنیــن برنامه 
معاونت زنان برای رســیدگی به وضع زندان 
زنان گفت: در سفرهای اســتانی و هر جا که 
بررسی های مان نشــان دهد که زندانی نیاز به 
بازدید و رسیدگی بیشتر دارد، حتما نسبت به 

این کار اقدام خواهیم کرد. 
مولاوردی بــا بیان این کــه از دل بازدید از 
زندان زنــان، پروژه های ملــی بیرون می آید، 
افــزود: ایجاد مهدکــودک در زنــدان زنان، 
ضرورت آموزش و حرفه آموزی به زنان زندانی 
و همچنیــن اشــتغالزایی برای ایــن زنان از 

برنامه های ما به شمار می رود. 
او با تأکید بــر این که علاوه بر ایــن برنامه ها، 
توانمندســازی خانواده های زندانی و چند طرح 
ملی در زندان های زنان کشور با همکاری سازمان 
زندان ها در دســتور کار معاونت قرار دارد، افزود:  
البته مســتقیما ما وظیفه نداریم؛ بلکه از طریق 
دســتگاه های ذی ربط و حســاس کــردن آنها 

اقدامات لازم را انجام می دهیم. 

 حذف عنوان »غیرانتفاعی«
 از نام دانشگاه ها در انتظار

تصویب شورایعالی انقلاب فرهنگی
رئیس اتحادیــه دانشــگاه های غیرانتفاعی و 
غیردولتی از اعتراض دانشگاه آزاد به مصوبه حذف 

عنوان »غیرانتفاعی« از نام دانشگاه ها انتقاد کرد.
علی آهون منش، با بیــان این که قانون حذف 
واژه غیرانتفاعی در کمیسیون معین بررسی شده 
است، اظهار کرد: مواردی که به شورایعالی انقلاب 
فرهنگی ارجاع داده می شود باید در کمیسیون 
معین بررسی شود و اگر کســی به آن اعتراضی 
نداشته باشد آن مسأله به عنوان مصوبه شورایعالی 

انقلاب فرهنگی اعلام می شود.
او افزود: مسأله حذف عنوان غیرانتفاعی از نام 
دانشــگاه ها پس از تصمیم گیری در کمیسیون 
معین در جلســه عمومی شــورایعالی انقلاب 
فرهنگی مطرح شد تا همه افراد در مورد آن نظر 

بدهند.
به گفته آهون منــش، از همان ابتــدا عنوان 
غیرانتفاعی موجب شد که ســرمایه گذاران این 
موسســات بعد از فوت نتوانند هیچ گونه دخل و 
تصرفی روی ســرمایه خود داشــته باشند و آن 
ســرمایه کاملا به وزارت علوم واگذار می شد که 
همین امر در بسیاری از موارد برای سرمایه گذاران 

مشکل ساز شد.
او ادامه داد:  حذف واژه غیرانتفاعی باعث قدرت 
گرفتن بسیاری از موسسات غیردولتی می شود 
زیرا این امر سرمایه گذاری بخش خصوصی در این 
موسسات را تسهیل می کند ولی گویا از آنجایی که 
این امر باعث قدرت گرفتن این موسسات می شود 
و رقیب قدری برای دانشگاه آزاد ایجاد می شود، 

دانشگاه آزاد در این مورد اعتراض کرده است.
آهون منش در مورد زمان بررســی این قانون 
در جلسه عمومی شــورایعالی انقلاب فرهنگی 
گفت:  این مسأله در نوبت قرار گرفته و زمان دقیق 

بررسی آن هنوز مشخص نیست.

با ورود اولین گروه از زائران حج به ایران

بیمارستان های کشور در حالت آماده باش قرار گرفتند
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شهروند| با نزدیک شدن به زمان ورود حجاج ایرانی 
به کشور، بیمارســتان ها به حالت آماده باش درآمدند؛ 
بیمارستان هایی که قرار است مجروحان حادثه منا را 
پذیرش کنند. امروز ســاعت 11، اولین گروه از حجاج 
ایرانی وارد فــرودگاه امام خمینی)ره( می شــوند.  نه 
فقط مجروحان حادثه منا که افراد مبتلا یا مشکوک به 
بیماری کشنده کرونا هم قرار است در بیمارستان های 
ویژه ای بستری شوند.  گمانه زنی های 2 روز پیش وزیر 
بهداشت در انتقال کرونا از عربستان به ایران، حالا رنگ 
و بوی جدی تری به خود گرفتــه، به طوری که معاون 
درمان وزارت بهداشت روز گذشته از جدی بودن خطر 
انتقال کرونا به کشور خبر داد.  در کنار همه اینها ستادی 
برای پذیرش مصدومان حادثه منا هم تشــکیل شد.  
ستادی که تا خارج شدن مکه از حالت بحرانی و پس از 
بازگشت حجاج به کشور به فعالیت خود ادامه می دهد. 

به گزارش ایسنا وزیر بهداشــت دیروز که به مراسم 
اســتقبال از دانشــجویان جدید الورود دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی رفته بود، در حاشیه این مراسم، 
بــا تأکید بر پذیرش مســئولیت این حادثه از ســوی 
عربستان، خواستار عذرخواهی دولت عربستان شد: » از 
همان روز اول، وزارتخانه های مختلف، هلال احمر و . . .  
آمادگی شان را برای انتقال مجروحان و رسیدگی به سایر 
حجاج اعلام کردند اما مورد اســتقبال این کشور واقع 
نشد.« حسن  هاشمی حالا از آمادگی بیمارستان ها برای 
پذیرش مجروحان ایرانی این حادثه خبر داد: »امیدواریم 
در اولیــن فرصت بتوانیم مصدومــان را منتقل کنیم. 
بیمارستان های ما باید آزاد و تخلیه شوند، زیرا حج هنوز 
تمام نشده و ممکن است بیماری، مصدومیت یا مشکلی 
به وجود  آید و بیمارســتان ها باید آماده باشند. « او در 
پاسخ به سوالی درباره شایعه استفاده از گاز سیانور میان 
حجاج، توضیح داد: »شایعه ها زیاد شده اند، در مورد این 
حادثه تجربه  سال 66 در خاطرمان است. شرایط در مکه 
مکرمه و منا به نحوی اســت که این حادثه در صورت 
بی تدبیری اتفاق افتاد و آنها باید این حادثه را پیش بینی 
می کردند.« به گفته وزیر بهداشــت، بیشتر مجروحان 
مرخص شده اند و برخی از آنها توانستند مناسک حج را 
کامل کنند: »بیمارستان های ما در مراکزی که هواپیما 
از مقصد جده وارد کشور می شود، در حالت آماده باش 

کامل قرار دارند.«
او در ادامه به بیماری وبا که حالا در عراق دیده شده، 
اشــاره کرد و گفت: »در کنار نگرانی هــا از ورود کرونا، 
مشکل وبا در کشور عراق وجود دارد. به زائران عتبات هم 
تأکید می کنم که دقت لازم را انجام دهند و به دستورات 
روســای کاروان ها و گروه پزشکی توجه کنند و مراقب 

این بیماری باشند. «
خطر ورود »کرونا« جدی است 

محمد آقاجانی، معــاون درمان وزارت بهداشــت 
هم در نشست آمادگی نظام ســلامت کشور، با جدی 
توصیف کردن ورود کرونا به کشــور، تأکیــد کرد: »با 
توجه به این که بیش از 85 درصد موارد ابتلا به ویروس 
کرونا در عربستان بوده و با توجه به تماس طولانی مدت 
حجاج ایرانی با ســایر حجاج و بستری شــدن حجاج 
ایرانی در بیمارستان های عربســتان طی حادثه منا، 

خطر ورود ویروس کرونا به ایران جدی و محســوس 
است.« او از اختصاص یک پایگاه ویژه در سطح اورژانس 
پیش بیمارستانی برای پذیرش حجاج بیمار و مجروح، 
خبر داد: »تیــم انتقال ایــن افراد بایــد آموزش های 
کامل تری را در این زمینه ببینند.  در بیمارستان نیز باید 
اتاق های ایزوله ای را قرار دهیم که خارج از اورژانس و با 

تهویه جداگانه باشد.«
ستاد ویژه پذیرش مصدومان حادثه منا 

تشکیل شد
حالا اورژانس هم با تشــکیل ســتاد ویژه پذیرش 
مصدومان حادثه منا، در حالــت آماده باش قرار گرفته 
است. رئیس اورژانس کشــور با اعلام این خبر گفت: » 
این ستاد تا خارج شــدن مکه از حالت بحرانی و پس از 
بازگشت حجاج به کشور به فعالیت خود ادامه می دهد.« 
به گزارش فارس، او به بیمارانی که نیاز فوری به درمان 
دارند، اشاره کرد: »باید از طریق مرکز کنترل و هدایت 
بحران )EOC( هماهنگی های لازم با فرودگاه ها برای 
اعزام بیمار و شرح وضع بیماری انجام شود. در این مرحله 
»ای.او.ســی«، از طریق اورژانس پیش بیمارســتانی و 
خدمات بیمارستانی اطلاعات لازم درباره نوع بیماری، 
محل سکونت بیمار و شهری که بیمار سکونت دارد را 
در اختیار ستاد قرار می دهد تا بیمار از طریق سیستم 
هدایت انتقال بیمار به بیمارستان مربوطه منتقل شود.« 
صابرنیا، همچنین از آمادگی اورژانس برای پیشگیری 
از شــیوع ویروس کرونا خبر داد: » از آنجایی که وزارت 
بهداشت باید نســبت به بیماری های نوپدید آمادگی 
داشته باشد، کمیته ای جهت جلوگیری و شیوع انتقال 
ویروس کرونا به کشور تشکیل شد.« او با اشاره به اهمیت 
برنامه های آموزشی و چگونگی برخورد با بیمار، تأکید 
کرد: »در صورتی که آمادگی ها وجود نداشــته باشد، 
بیشترین شیوع کرونا را در بیمارستان ها خواهیم داشت، 
بنابراین استفاده از ماسک جراحی و دستکش هنگام 
معاینه بیماران همچنین حفاظت شخصی پرسنل در 
زمانی که بیماری کرونا تشدید شــده، ضرورت دارد.« 
به گفته او، افرادی کــه از حج بازمی گردند تا 2 هفته از 

روبوسی و ارتباط مستقیم با سایر افراد خودداری کنند 
چرا که دوره کومون و نهفتگی بیماری ویروس کرونا  14 

روز است. 
معاون بهداشت وزارت بهداشت هم در ادامه با اشاره 
به این که بازگشت 6۰ هزار حاجی از عربستان وضع کرونا 
را در کشور حساس می کند، گفت: »تاکنون گزارشی از 
ابتلای حجاج ایرانی به کرونا داده نشده است.« علی اکبر 
سیاری در نشســت آمادگی نظام سلامت کشور برای 
بازگشــت حجاج توضیح داد که: »برای پیشگیری از 
بروز و شیوع ویروس کرونا در ایران، ستادی متشکل از 
مسئولان حج، ســازمان هواپیمایی، وزارت بهداشت و 
اعضای اصلی هیأت علمی تشکیل داده ایم و از آنجایی 
که برخی از مجروحان حادثه منا در بیمارســتان های 
سعودی بستری هســتند، نگرانی ما از شیوع ویروس 

کرونا در کشور افزایش یافته است.«
جست وجوی تمامی بیمارستان های مکه برای 

شناسایی مجروحان و مفقودین 
با گذشــت 5 روز از حادثه منا، تکلیف مفقودین این 
حادثه، همچنان نامشخص اســت. حمید محمدی، 
رئیس ســتاد حج 94، روز گذشــته از جست وجوی 
تمام بیمارســتان های مکه برای شناسایی مفقودین 
و مجروحان این حادثه خبر داد: »عملیات شناســایی 
مفقودیــن و مجروحــان حادثه منا از روز گذشــته با 
سرعت بیشتری انجام می شــود، به طوری که تمامی 
بیمارســتان ها و مراکز درمانی طی امروز جست وجو و 
بررسی می شود.« معاون سازمان حج و زیارت از صدور 
مجوز برای ورود به طائف خبــر داد: » با دریافت مجوز 
ورود به این شهر می توانیم بیمارستان های این شهر را 
نیز که تعدادی از مجروحان ما آن جا هســتند، بررسی 
کنیم.« به گفته او، تاکنون 144 نفر در این حادثه کشته، 
۳2۳ نفر مفقود و 85 زائر نیز در بیمارستان ها بستری 

هستند. 
 نخستین گروه حجاج ایرانی امروز

به کشور بازمی گردند
اولین گــروه از حجاج ایرانی امــروز از فرودگاه جده 

وارد فرودگاه امام خمینی)ره( می شوند، حجاجی که با 
خاطره تلخ، عربستان را به سمت ایران، ترک می کنند. 
آنها تنها بخش کوچکی از گروه 64 هزار زائری هستند 
که امسال به سرزمین وحی اعزام شدند.  براساس اعلام 
پایگاه اطلاع رسانی حج، از حدود ساعت 11 صبح امروز، 
این گروه به عنوان اولین گروه از حجاج ایرانی وارد کشور 
می شوند.  این حاجیان، شامل حجاج مدینه قبل هستند 
که زودتر از سایر حجاج به عربستان اعزام شدند و ابتدا به 
زیارت قبر مطهر حضرت رسول )ص( در مدینه مشرف 
شده و سپس، مناسک حج را به جای آورده اند. حجاج 
مدینه بعد نیز حجاجی هســتند که اول مناسک حج 
خود را به جای آورده اند و طی روزهای آینده عازم مدینه 
منوره و به زیارت قبر مطهر حضرت محمد)ص( مشرف 
می شوند. ســازمان حج و زیارت، پایان زمان بازگشت 
حجاج ایرانــی را 25 مهرماه جاری اعلام کرده اســت.  
براساس اعلام این پایگاه، حجاج 16 استان از فرودگاه 
امام خمینی)ره( به عربســتان اعزام شده اند که شامل 
2۰ هزار تن هستند و نخســتین ورود حجاج، ساعت 
55: 11 امروز از فرودگاه جده بــه این فرودگاه صورت 

می گیرد. 
شهرداری پیکر جان باختگان »منا« را منتقل 

می کند
با کامل شــدن آمار کشته شــدگان حادثــه »منا«، 
سخنگوی شــورای شــهر تهران اعلام کرده که پیکر 
جان باختگان فاجعه منا را به زادگاه شان منتقل می کند.  
به گفته رضا تقی پور، شهرداری تهران براساس مصوبه 
شورای شهر موظف به ارایه خدمات و همچنین انتقال 
پیکر جان باختگان فاجعه منا به زادگاه شــان در نقاط 
مختلف کشور شــده اســت. همچنین براساس این 
مصوبه، قطعه ای در بهشــت زهرا)س( برای دفن پیکر 

جان باختگان فاجعه منا اختصاص داده می شود. 
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران هم از احتمال به 
خاک سپرده شدن کشته شده های ایرانی فاجعه منا در 
گلزار شهدا خبر داد.  به گفته حجت الاسلام والمسلمین 
سیدمحمدعلی شهیدی، زائران ایرانی کشته شده در 
فاجعه منا بنابر درخواســت نماینده ولی فقیه و رئیس 
ســازمان حج و زیارت و بر مبنای موافقت مقام معظم 
رهبری در گلزار شهدا به خاک سپرده می شوند: » بنابر 
درخواست نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت، نسبت 
به دفن جان باختگان حادثه تلخ منــا با اطلاق عنوان 
»جان باختگان« در گلزار شــهدا، بر مبنای موافقتی که 

مقام معظم رهبری فرمودند، اقدام شود.« 
وزیر بهداشت عازم جده می شود

 درست چند ساعت قبل از ورود اولین گروه از حجاج 
ایرانی به کشــور، معاون عربی و آفریقای وزیر خارجه 
کشــورمان از اعزام هیاتی به ریاست وزیر بهداشت به 
جده خبر داد. حسین امیرعبداللهیان به ایسنا گفت:»بر 
اســاس هماهنگی ها انتظار می رود عصر روز سه شنبه 
پیکر مطهر 1۳5 جان باخته حادثه منا وارد کشور شود.« 
او به سفر وزیر ارشاد به عربستان هم اشاره کرد:»انجام 
سفر وزیر ارشــاد به عربســتان نیز در دست پیگیری 
است.« پیش از این ســخنگوی وزارت بهداشت هم از 

سفر احتمالی وزیر بهداشت خبر داده بود. 

میز خبر

  ستاد ویژه پذیرش مصدومان حادثه منا تشکیل شد                ایجاد اتاق ایزوله در بیمارستان های محل نگهداری حجاج

روي خط خبر

به گزارش روابط عمومي و امور بین الملل؛ 
بنابر اعلام رســمی بیمه مرکــزي جمهوري 
اســلامي ایــران؛ بیمه پارســیان در ســال 
1۳94 براي سومین ســال متوالي در سطح 
یک توانگری مالــی یعني بالاترین ســطح 
توانگري مالي قرار گرفت.  مبنای محاسبات 
توانگــری، اطلاعات منــدرج در صورت های 
مالی حسابرسی شده مصوب مجامع عمومی 
موسســات بیمه، مفاد آیین نامه 69 و تعیین 
ریسک هایی از قبیل ریسک صدور بیمه نامه، 
ریســک بازاري، ریســک اعتباري و ریسک 
نقدینگي است. گفتنی اســت شرکت بیمه 
پارســیان در سال 1۳92 ســرمایه خود را به 
2۰۰۰ میلیــارد ریال افزایش داد و در ســال 
هاي اخیر با تکیه بر مدیریت صحیح ریسک، 
نیروی انســانی متخصص، توجــه به اصول 
مشتری مداری، ترکیب پرتفوي مناسب و نیز 
رعایت آیین نامه و مصوبات شورای عالی بیمه 
توانسته اســت جایگاه مطلوبی را در صنعت 

بیمه به خود اختصاص دهد. 

بيمه پارسيان در بالاترين سطح 
 توانگری مالی صنعت بيمه

در سه سال متوالي 

ویژه

شهروند| مدیرعامل ستاد دیه کشور با اشاره به 
افزایش 2 برابری زندانیان زن جرایم غیرعمد نسبت 
به ماه گذشته، از آمار 157 نفری این محکومان خبر 
داد. اسدالله جولایی با بیان این که آمار زندانیان زن 
جرایم غیرعمد رشد 1۰۰ درصدی داشته، گفت: » 
تا پایان مردادماه  سال جاری، 79 زن به سبب ارتکاب 
جرایم غیرعمد در زندان های کشور حضور دارند.« او 
آخرین آمار تا پایان مردادماه  سال جاری محکومان 
زن جرایم غیرعمد زندان های کشور را 79 نفر اعلام 
کرد: »متاسفانه امروز این آمار با رشد 2 برابری همراه 
اســت.« جولایی علت حبس 85 درصد این بانوان را 
محکومیت های مالی عنوان کــرد: »جمعی از این 
زنان به  دلیل بلندپروازی های بی سرانجام و بسیاری 
دیگر به دلیل مشکلات خانوادگی و تعهدات ناشی از 
سرپرستی یک خانواده مجبور به صدور چک هایی 
می شوند که در ادامه بنا به شرایط خاص بازار رقابتی 
از پرداخت تعهدات ناتوان گردیده و به تبع آن راهی 
زندان می شــوند.« مدیرعامل ســتاد دیه کشــور، 
بیشترین تعداد زندانیان زن را با 2۰ محکوم مربوط 

به استان مرکزی دانست: »در این راستا استان های 
تهران و فارس با 18 زندانی و اصفهان با 16 مددجو 
بیشــترین نســوان غیرعمد را به خود اختصاص 

داده اند.«
او زندان های ایلام و چهارمحال و بختیاری را هم 
میزبان تنها یک زندانی زن اعــلام کرد و گفت:  »در 
اســتان هایی چــون قزوین، کرمان و سیســتان و 
بلوچستان خوشبختانه هیچ زندانی زن محکوم به 
جرایم مالی غیرکلاهبرداری نداریم.« جولایی دلیل 
عمده افزایش آمار این محکومــان را اعمال نکردن 
مقررات خاص بانکی در گرفتن دســته چک مطرح 
کرد: »با توجه به این که بسیاری افراد ازجمله جوانان و 
زنان سرپرست خانواده به راحتی و صرفا بر مبنای یک 
حساب بانکی موفق به دریافت دسته چک می شوند 
در این خصوص با توجه به عواقب سوء این سیاست 
لازم است بانک ها با اعمال مقررات محدودکننده و 
با توجه به میزان موجــودی و گردش مالی افراد، آن 
هم به صورت اعتباری به متقاضیان دسته چک ارایه 

دهند.«

شهروند| دبیر انجمن ســردرد ایران از ابتلای 
12 درصــد ایرانی ها به میگرن خبــر داد و در عین 
حال به موفقیت یکی از شــرکت های ایرانی برای 
ساخت و تولید داروی دپاکین برای درمان میگرن 
اشاره کرد. به گفته احسان محمدیانی نژاد، با تولید 
این دارو، از واردات دپاکین، بی نیاز می شــویم: »اثر 
این دارو طولانی مدت است و یک بار در روز می تواند 
استفاده شــود. همچنین در دوزهای بسیار پایین 
برای بیماران مبتلا به دیابت نیز موثر اســت.« این 
متخصص مغز و اعصاب ادامه داد: » دپاکین، در اصل 
داروی ضدتشنج به شمار می رود اما در اغلب موارد، 
دوزی از داروی دپاکین که در درمان میگرن استفاده 
می شود خیلی کمتر از دوزی است که برای درمان 
تشنج از آن استفاده می شود. همچنین این دارو که 
مورد تأیید FDA سازمان غذا و داروی آمریکاست، 
جــزو درمان های موثــر و خط اول بــرای کنترل 
درمان های پیشــگیرانه میگرنی است که جایگاه 
ویــژه ای در درمان بیمــاران دارد.« محمدیانی نژاد 
افزود:    »نمونه خارجی این دارو ســال های طولانی 

در بازار دارویی ایران موجود اســت اما به زودی در 
داخل کشور ساخته می شود و علاوه بر سهولت در 
دسترسی، هزینه دارو را نیز کاهش داده و بیماران 
می توانند به راحتی و با هزینه کمتر، داروی بسیار 
با کیفیت تولید داخل را استفاده کنند.« او با اشار به 
آمارهای جهانی افزود: »این آمارها نشــان می دهد 
18 درصد زنان و 6 درصد مــردان مبتلا به میگرن 
هســتند.« این متخصص داخلی مغز و اعصاب، در 
توضیح بیشتر افزود: »شیوع میگرن در زنان حدود 
2.5 تا ۳ برابر بیشتر از مردان است. این در حالی است 
که تا قبل از بلوغ، میگرن در پسران شیوع بیشتری 
نســبت به دختران دارد اما بعد از آغــاز تغییرات 
هورمونی در زنان این امر برعکس و این بار شــیوع 
آن در زنان بیشتر می شــود.« او ادامه داد: »میگرن 
زمینه ژنتیکی دارد و هفتمین بیماری ناتوان کننده 
زنان در دنیا به شــمار می رود، ایــن بیماری جزو 
سردردهای شدیدی است که افراد را از ادامه انجام 
کارهای روزمره زندگی باز می دارد و همچنین منجر 
به حضور غیرموثر آنها در محل کارشان می شود.«

دبیر انجمن سردرد ایران:   

1۲ درصد ایرانی ها میگرن دارند
مدیرعامل ستاد دیه کشور: 

آمار زندانیان زن جرایم غیرعمد رشد ۲ برابری دارد

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش خبر داد:

راه اندازی کمپین »همسر خوب من«
کمپین »همســر خوب من« راه اندازی می شود. 
این را معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و 
جوانان اعلام کرد و گفت: »این کمپین فضای مجازی 
در ســطح ملی شروع شده اســت ولی درباره آن به 
 صورت رسمی تبلیغ نکرده ایم.« محمدرضا رستمی 
در توضیح بیشتر به ایسنا گفت: »کمپین همسر خوب 
من از اواخر شهریورماه آغاز شــده و می توان آن را از 
طریق توئیتر و اینستاگرام پیگیری کرد.« او با بیان 
این که 4 کمپین دیگر در سطح ملی آماده شده است، 
افزود: »پس از به نقطه مطلوب رسیدن کمپین اول، 
کمپین های بعدی را راه انــدازی می کنیم، علاوه بر 
آن کمپین های فضای مجازی استانی در استان های 

همدان، سمنان و گلستان نیز راه اندازی می شود.« 

افراد پرخطر برای واکسیناسیون 
آنفلوآنزا اقدام کنند

شهروند| رئیس مرکــز تحقیقات بیماری های 
عفونی و گرمسیری دانشــگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی از افراد پرخطر خواست تا با توجه به کاهش 
دما، به سرعت برای واکسیناســیون آنفلوآنزا اقدام 
کنند. افــراد پرخطر، همــان کودکان یــا افرادی 
می باشند که مستعد ابتلا به بیماری های زمینه ای 
مانند دیابت، آسم، بیماری های کلیوی و ... هستند. 
داوود یادگاری، رئیس مرکز تحقیقات بیماری های 
عفونی و گرمسیری دانشــگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی در توضیح بیشتر گفت: » با توجه به کاهش 
دمای هوا و در آستانه بازگشایی مدارس، کودکان و 
افراد در معرض خطری که تاکنون واکسن آنفلوآنزا 
تزریق نکرده اند، باید هرچه سریع تر نسبت به تزریق 
این واکســن اقدام کنند.« به گفته او، تزریق واکسن 
آنفلوآنزا بــرای کودکان دچــار بیماری های مزمن 
ریوی ازجمله آســم، کودکان مبتلا به بیماری های 
خونی، کبــدی، کلیــوی و دیابت و نیــز کودکان 
دچار نقص ایمنی از قبیل کــودکان مبتلا به ایدز و 
سرطان ضروری است.  او با اشاره به این که کودکان 
مصرف کننده داروهای سرکوب کننده ایمنی از دیگر 
گروه هایی هســتند که نیازمند تزریق این واکسن 
هستند، افزود: »کودکان مبتلا به تشنج، قطع نخاع 
و بیماری های مزمن مغــزی ازجمله عقب افتادگی 
ذهنی و کودکانی که به علت خطر ســندرم »ری« 
باید در طولانی مدت آسپرین مصرف کنند، همچنین 
بچه هایی که بــه مدت طولانــی در مراکز مراقبت 
از کودکان نگهداری می شــوند از دیگر گروه هایی 
هستند که تزریق واکسن آنفلوآنزا برای آنها توصیه 
می شود.« رئیس مرکز تحقیقات بیماری های عفونی 
و گرمسیری دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
گفت: »امروزه در بسیاری از کشورهای دنیا، کودکان 
6 ماه تا 4 ســاله به طور معمول واکسینه می شوند. 
در کشــور ما نیز با نظر متخصصان کودکان توصیه 
می شود، نسبت به تزریق واکسن آنفلوآنزا برای این 
کودکان اقدام شود.« او اضافه کرد: »همچنین تمام 
کودکان زیر 8  سال در صورتی که تا به حال واکسن 
آنفلوآنزا تزریق نکرده اند، برای ایجاد ایمنی مناسب 

باید 2 مرتبه واکسن آنفلوآنزا را تزریق کنند.«
 

افزایش ۵ درصدی مرگ ومیر معتادان
شهروند| جانشین دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر 
از افزایــش 5 درصدی مرگ ومیر در بین معتادان خبر 
داد.  علیرضا جزینی گفت: اولین آســیب اجتماعی 
بحث موادمخدر است که شامل مواد سنتی و صنعتی 
می شود و بیشترین اعتیاد به مواد صنعتی بین جوانان 
و نوجوانان اســت.  او افزود: مصــرف یکبار موادمخدر 
فرد را معتاد می کند و بیــش از 8۰ درصد افراد معتاد 
دیگر نمی توانند ترک کننــد و درنهایــت این افراد 
کارتن خواب شده که نیاز به بازتوانی اجتماعی دارند. 

شورای شهر خانه شهریاران جوان را منحل کرد

میدانی در تهران به نام قربانیان 
حادثه منا می شود

مهر| عضو هیأت رئیسه شورای شــهر تهران از 
نام گذاری میدان فاقد نامی به نام قربانیان حادثه منا 
خبر داد.  »ابوالفضل قناعتی«، با اشــاره به جزییات 
این جلســه گفت: خانه شــهریاران جوان منحل 
 و وظایف و مســئولیت های آن بر عهــده معاونت
فرهنگی- اجتماعی شهرداری گذاشته شد.  او ادامه 
داد: شهرداری دیگر نباید در این حوزه اعتباری هزینه 
کند و تمامی برنامه ها بر عهــده معاونت فرهنگی 
- اجتماعی اســت.  قناعتی با اشــاره به تصویب دو 
فوریت حمایت از قربانیان حادثه منا گفت:  براساس 
این دو فوریت که تمامی اعضای حاضر در شــورا به 
آن رأی داده اند، ضمن محکومیت حرکت وقیحانه 
آل ســعود، قرار بر این شد در مکانی مناسب تمامی 
قربانیان این حادثه دفن شــوند و نــام و تصویر این 
حجاج در تابلوهایی در بهشت زهرا)س( نصب شود. 
همچنین مدیریت شهری اعلام کرد حمایت های 
لازم ازجمله انتقال اجســاد توســط آمبولانس به 
عمل بیاید که این موضوع مورد تصویب قرار گرفت. 
همچنین پیش بینی شد میدان فاقد نامی به نام این 
حجاج نام گذاری شود.  او ادامه داد:  در جلسه دیروز 
شورای شــهر، آموزش و فرهنگ ســازی در حوزه 
مدیریت پسماند نیز پیش بینی شــد و قرار بر این 
شــد در کمیته ای با حضور معاون خدمات شهری 
شــهردار، رئیس مرکز آموزش شــهرداری، رئیس 
سازمان پسماند، یک نفر از شورایاری ها و یک نفر از 
سازمان های مردم نهاد، وظیفه انتقال تجربه و آموزش 
برای جدا کردن زباله های ارزشمند از سایر پسماندها 
را بر عهده گیرند. به گفته قناعتی بیشــتر تذکرات 
اعضای شورا در صحن، مربوط به محکومیت حادثه 

منا بود. 

ایسنا|جانشین رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
نیروی انتظامی با تأکید بر این کــه پلیس هنوز پای 
اجرای طرح LEZ را امضا نکرده است، گفت:  این طرح 
هنوز بــرای ما ابهام دارد و تا زمانــی که ابهامات برای 
پلیس رفع نشده است نمی توانیم با اجرای آن موافقت 
کنیم.  سردار موسی امیری درباره اجرای طرح LEZ در 
پایتخت که شهرداری وعده اجرای آن از ابتدای آبان 
را داده بود، افــزود: ما هنوز نظر مثبتی برای این طرح 
نداریم و معتقدیم همچنان بحث ها و پیش فرض های 
زیادی در این زمینه وجود دارد.  جانشین رئیس پلیس 
راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی با بیان این که هنوز 
اطلاعاتی که از تهران خواسته ایم به دست ما نرسیده 
اســت، گفت: برای اظهارنظر صریــح در مورد طرح، 
نیازمند تحلیل درستی هســتیم. ما هنوز نمی دانیم 
که تعداد واقعی خودروهای ســبز و زرد چقدر است و 
آیا این تعداد از خودروها که به عنوان زرد اعلام شده اند 

درواقعیت نیز همین شرایط را دارند؟ 

او با بیان این که شاید آنچه که شمارش می شود 
با آنچــه که امــروز در حال اجراســت همخوانی 
نداشته باشــد، ادامه داد:  قرار است با اجرای این 
طرح جلــوی آلودگی هوا گرفته شــود؛ اما معلوم 
نیســت که چقدر در این زمینه بــه نتایج مطلوب 

خواهیم رسید. 
امیری با بیان این کــه آمارهای دقیقــی از تعداد 
خودروهای زرد نداریم، گفت:  تعداد خودروهای سبز 
نیز گرچه معلوم نیســت اما با توجه به این که عمدتا 
خودروهای هیبریدی و برقی را شامل می شود تعداد 

آن قابل توجه نیست. 
به معاینه فنی اطمینان نداریم

او یکــی از چالش های پیش رو را عــدم اطمینان 

پلیس به معاینه فنی دانست و افزود: مشخصه اصلی 
خودروهای زرد نیز معاینه فنی است اما متاسفانه ما به 
معاینه فنی چه در تهران و چه خارج از تهران مطمئن 
نیستیم و به نظر ما اشرافیت کافی بر این موضوع وجود 

ندارد. 
به گفته جانشین رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
نیروی انتظامی، پلیس از نظر قانونی امکان نظارت بر 

روند معاینات فنی را ندارد. 
او یکی دیگر از چالش های پیش رو را تعداد خودروها 
برشــمرد و افزود:  معلوم نیســت که با دسته بندی 
خودروها به رنــگ زرد آیا تعــداد خودرویی که وارد 
محدوده می شود، بیشتر از تعداد خودروی فعلی است 

یا کمتر از آن. 

پیامدهای اجتماعی طرح را در نظر بگیریم
جانشین رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی 
انتظامی با تأکید بر این که تبعات اجتماعی این طرح 
نیز باید لحاظ شود، گفت:  باید ببینیم وقتی ما آمده ایم 
و خودروی قرمز را حذف کرده ایم، چه قشر از جامعه 
از این خودروها استفاده می کنند و با این اقدام آسیب 
می بینند.  او در پایان بــا تأکید بر این که پلیس هنوز 
امضایی پای اجرای طرح LEZ  ثبت نکرده است، درباره 
این که آیا آبان ماه زمان مناسبی برای اجرای این طرح 
اســت یا خیر گفت:  اگر ابهامات ما برطرف شده و به 
سوالات مان پاسخ درستی داده شود، زمان دیگر مهم 
نیســت و از همین امروز می توان شروع طرح را کلید 
زد اما اگر پاسخ مناســبی برای ابهامات ما داده نشود، 

نمی توان زمانی برای اجرای آن اعلام کرد. 
پیش از این شــهردار تهران اعلام کــرده بود که از 
ابتدای آبان ماه طرح )LEZ( در سطح پایتخت اجرایی 

شود. 

جانشین رئیس پلیس راهور ناجا: 

پليس هنوز طرح LEZ را تأييد نکرده است

یم
سن

س: ت
عک

  


